



2017~2018 学年第一学期九年级阶段性测评

英语参考答案及评分标准

听力材料

I. 听力

第一节 情景反应

这一节共有 5 个小题, 每小题你将听到一段对话。请你根据听到的内容, 从 A、B、C 三幅图中选出与对话内容相符的一项, 并将其字母标号填入题前的括号内。读两遍。

1. W: Tim, what subject do you think is difficult?

M: Chemistry. It's new for me.

2. W: Mr. Lee is looking for Lily. I wonder where she is now.

M: I guess she is at the bookstore.

3. W: Ben is a talented boy. I'm so proud of him.

M: Me too. What a beautiful model plane he made.

4. W: Which is our new classmate Linda?

M: The one who wears glasses and has short hair.

5. W: Jack, how was your weekend?

M: Wonderful. I really enjoyed the dragon boat races in Fenhe.

第二节 对话理解

这一节共有 5 个小题, 每小题你将听到一段对话和一个问题。请你根据听到的内容和提出的问题, 从 A、B、C 三个选项中选出一个最佳选项, 并将其字母标号填入题前的括号内。读两遍。

6. M: I think English is important for us, but it's too boring to learn.

W: Well, I think it's interesting because the language makes me know western culture better.

Q: What does the girl think of learning English?

7. M: Clara, it's the Lantern Festival tomorrow. Would you like to visit Hangzhou with me to enjoy lanterns?

W: I'd love to, Lin Hua. But I have to visit my friend in Beijing because she will leave for Hong Kong next week.

Q: Where will Clara go?

8. M: Sally, did you buy a silver ring or a gold ring for your mother on her birthday?

W: Neither. I sent her a glass one. And I made it by myself.

Q: What is the ring made of?

9. M: Excuse me, Mrs. Brown. I have some problems with my homework. I wonder when you are free.



W: Let's meet at 4:10 p.m. in my office.

Q: Who are the two speakers?

10. M: Has Grace changed a lot?

W: Yes, she is tall and thin now. Most importantly, she has become much more outgoing.

Q: What did Grace probably use to be like?

第三节 语篇理解

这一节你将听到一篇短文。请你根据短文内容和所提出的5个问题,从每小题所给的A、B、C三个选项中选出一个最佳选项,并将其字母标号填入题前的括号内。读两遍。

Mr. Clarke works in a middle school. He likes reading and often borrows some books from the library. He keeps listening to the radio every morning and reading newspapers after supper. So he knows a lot and teaches well. His students like him very much. Mike is Mr. Clarke's little son. He is only nine. He also likes reading books. And he often asks his father some questions. Mr. Clarke always thinks he's too young to understand him and explains to him with the easiest answers. Sometimes, the boy is unhappy with that.

One day, he read something about physics. When his father told him to do housework, he went on thinking of it. He asked him some questions, and his father answered all. Then his father said proudly, "Fathers always know more than sons!" The boy thought for a while and said, "I don't think so." "Oh? Why?" Mike didn't answer and asked instead, "Who discovered the secret of fallen apples?" "Newton," answered Mr. Clarke. "Why didn't his father discover it then?" Looking at his son, Mr. Clarke didn't know how to answer it!

第四节 听力填空

这一节你将听到一篇短文。请你根据听到的内容,填写下面的表格,每空一词。读两遍。

You may think you cannot live through summer without air-conditioners. But in ancient China, hand fans were the only help for people to get the heat away. A hand fan was one of the everyday things for most Chinese.

Chinese people started to use hand fans over 2 thousand years ago. They were made from different kinds of materials, including leaves, paper and silk. Later, people not only used fans to cool themselves down, but also produced them as art works, in which tuanshan and zhesan were the most common. In the shape of a full moon, tuanshan was usually made of silk. They had beautiful birds and flowers on them. Women liked to use them. Instead, men used zhesan more, because zhesan were usually made of paper and they could paint and write something on them.

Today, Chinese people still use these fans, but seldom paint or write on them. Next time when you are waving a fan, you may think of the stories behind it.



参考答案

I. 听力 (共 20 小题, 每题 1 分, 满分 20 分)

1~5 BACCA 6~10 CBCCA 11~15 AACBC

16. everyday 17. two/2 18. produced 19. moon 20. seldom

II. 单项选择 (共 10 小题, 每小题 1 分, 满分 10 分)

21~25 ACBAA 26~30 CABCB

III. 完形填空 (共 10 小题, 每小题 1 分, 满分 10 分)

31~35 BCABC 36~40 CABAC

IV. 阅读理解(一) (每小题 2 分, 共 30 分)

41~45 CDEBA 46~50 ACBBC 51~55 ECBDA

V. 阅读理解(二) (共 5 小题, 每小题 2 分, 满分 10 分)

56. 27%.

57. No, they don't.

58. About eight times.

59. To show British people's terrible feelings for having done something wrong.

60. I'll say "sorry" when I do something wrong./I'll say "sorry" when I am late for class./...

评分说明: 只要答案符合题意, 表达正确, 即可得满分。以 5 个小题为单位, 不影响意思表达的语法错误, 累计两处扣 1 分; 单词拼写错误, 累计 4 处扣 1 分。

VI. 词汇运用 (从 A, B 两题中任选一题作答。共 10 小题, 每小题 1 分, 满分 10 分)

A. 61. first 62. is spread 63. international 64. as 65. overnight

66. sending 67. while 68. teenagers 69. Although 70. lies

B. 61. across 62. traditional 63. directly 64. more 65. is collected

66. pictures 67. have accepted 68. both 69. his 70. to introduce

VII. 书面表达 (满分 10 分)

One possible version:

As a middle school student, I have to learn different subjects. Without doubt, all of these subjects are important for my further development. But among them, I like English best.

To be honest, I was poor at learning English two years ago, with great problems of pronunciation. Luckily, my best friend Betty found that and encouraged me a lot. Under her influence, I stuck to listening to English tapes every day and reading aloud after them. I also watched some classic English movies regularly. Gradually, I got much knowledge of English pronunciation. As a result, I made big progress in English learning.

Now, I become more confident on this subject because I can clearly feel the sense of



achievement of learning the language. Besides, the learning experience also teaches me the spirit of never giving up, which will benefit me for a whole life.

评分说明:

9~10分: 包含了所有提示要点, 能按要求适当发挥, 内容得体、丰富。应用了较丰富的语言结构和词汇, 用词准确, 句子通顺, 行文连贯, 表达清楚, 没有或有个别语言错误, 具备较强的语言应用能力。

7~8分: 包含了所有提示要点, 有一定的发挥, 但内容欠丰富。应用的语言结构和词汇能满足任务要求, 句子较通顺, 表达较清楚, 有少量语言错误。

5~6分: 漏掉了一个提示要点或只是简单说明要点, 内容不够丰富、得体。语言表达简单, 行文不够连贯, 句子不够通顺, 有部分语言错误。

3~4分: 所写内容明显偏离要点, 内容过少。语言不规范, 句子无条理, 行文不连贯, 语言错误较多。

0~2分: 未完成所规定的任务或所写内容要求无关, 内容杂乱, 不知所云。语言很不通顺, 用词很不准确, 错误过多, 几乎难以读懂。

注: 词数不足酌情扣 1~2 分。



工大教育

——做最感动客户的专业教育组织